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PROTOKÓŁ  

 
 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim odbytego dnia 21 sierpnia 2024 r. w Urzędzie Miejskim                       

w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 1010  
 

Komisja Budżetu i Finansów w składzie: 
1) Wiese Ewa – Przewodnicząca Komisji, 

2) Blejder Katarzyna, 
3) Kucharski Jacek, 
4) Wróblewski Józef. 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  
1) Marciniak Natalia - Burmistrz 

2) Hałasowska Anna - Przewodnicząca Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik 

4) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 
5) Kortas-Punder Dorota – Dyrektor MGBP 
6) Gostomski Dominik – Dyrektor MGOK  

 
Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonała Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Ewa Wiese. Następnie przedstawiony został 
porządek posiedzenia.   
 

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury                  
w Kamieniu Krajeńskim.  

2. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej             
w Kamieniu Krajeńskim. 

3. Zmiany w WPF. 

4. Zmiany w budżecie na 2024 r. 
5. Poparcie petycji w przedmiocie zaplanowania drogi szybkiego ruchu 

przez Pomorze Środkowe. 
6. Regulamin korzystania z  placów zabaw i siłowni zewnętrznych 

stanowiących własność Gminy Kamień Krajeński.  

7. Pozostałe projekty uchwał. 
 

II. Inne sprawy organizacyjne. 

        
III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Kultury w Kamieniu Krajeńskim.  
 
 Członkowie Komisji szczegółowo zapoznani zostali ze sprawozdaniem            

z działalności jednostki.  
 Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu z posiedzenia 
Komisji.  

 
 Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 
 
Ad.I.2. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Kamieniu Krajeńskim. 

 
W zastępstwie Pani Dyrektor MGBP szczegółowego przedstawienia 

sprawozdania z działalności jednostki dokonała Pani Anna Szczubiał. 
Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu z posiedzenia 

Komisji. 

 
Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese podziękowała za to, że filia 

biblioteczna w Dąbrówce w żaden sposób nie czuje się pomijana. Mieszkańcy 

mają dostęp do książek i do nowości również. Podziękowała za przedstawione 
sprawozdanie.    

 
 Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 
 
Ad. I.3. Zmiany w WPF. 
  

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe 

zgodnie z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2024.  

Planowane na rok 2024 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej wynoszą:  

- dochody ogółem – 51.801.909,37 zł,  
- wydatki ogółem – 60.627.955,90 zł,  
W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 310.000,00 zł, 

który wynosić będzie 8.826.046,53 zł.  
Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  
- kredytami w kwocie 950.000,00 zł,  

- zaciągniętej pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej                  

w kwocie 2.090.481,00 zł,  
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego                                      

z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach budżetu, 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 
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związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi              

w odrębnych ustawach, - w kwocie 2.055.565,53 zł, w tym:  
- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

kwota 1.750.000,00 zł,  
- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid                       

19 otrzymane w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 

241.849,51 zł,  
- wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za rok              

2023 kwota 36.320,48 zł,  

- opłata za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 
hurtowym za rok 2023 kwota 27.395,54 zł,  

- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 3.730.000,00 zł, (zwiększenie                
o 310.000,00 zł).  

W załączniku Nr 2 wprowadzone zostały dwa nowe zadania:  

1. "Zwiększenie cyberbezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Kamieniu 
Krajeńskim".  

 

Wartość zadania 544.228,00 zł, w poszczególnych latach wydatki będą 
następujące:  

- w roku 2024r. 163.268,40 zł,  
- w roku 2025r. 380.959,60 zł.  
Całość zadania finansowana jest ze środków zewnętrznych.  

Program: Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 (FERC)  
Priorytet II: Zaawansowane usługi cyfrowe  
Działanie 2.2. - Wzmocnienie krajowego systemu cyberbezpieczeństwa 

konkurs grantowy w ramach Projektu grantowego "Cyberbezpieczny 
Samorząd" o numerze FERC.02.02-CS.01-001/23  

2. "Modernizacja infrastruktury oświetlenia ulicznego w gminie Kamień 
Krajeński”  

Wartość zadania 780.981,00 zł, w poszczególnych latach wydatki będą 

następujące:  
- w roku 2024 0,00 zł,  

- w roku 2025 780.981,00 zł. w tym dofinansowanie kwota promesy 
wstępnej nr Edycja9RP/2023/1031/PolskiLad kwota 601.920,00 zł. Wkład 
własny 179.061,00 zł. 

 
 Radny Jacek Kucharski zapytał czy projekt na ul. Kazimierza 
Fiałkowskiego opracowany będzie kompleksowo.  

 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że tak. Projekt 

zostanie opracowany kompleksowo. Podkreśliła, że jest to bardzo potrzebna 
inwestycja. Z ulicą Kazimierza Fiałkowskiego jest duży problem. Podczas 
opadów zalewane i zapychane są rowy melioracyjne i studzienki. Dzwonią 

wówczas mieszkańcy, że ich zalewa, ponieważ wszystko przelewa się na 
drugą stronę. Projekt ma być opracowany kompleksowo z mapką                           

i wszystkimi rozwiązaniami jakie muszą być tam wprowadzone.   
 
 Radny Jacek Kucharski podkreślił, że przy samym wjeździe jest kolizja 

energetyczna.  
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 Radny Józef Wróblewski nawiązał do kwoty 601.920 zł z Polskiego 

Ładu na modernizację oświetlenia ulicznego. Zapytał czy kwota ta jest pewna 
czy są to tylko takie założenia.  

 
 Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że tak jak wszystkie środki                  
z Polskiego Ładu są to środki zagwarantowane. W tej chwili trzeba zrobić 

wszystko, aby zatwierdzić promesę na te środki. Trzeba przystąpić do 
przetargu. Warunki są utrudnione, ponieważ jest to realizowane na majątku 
Enei. Urząd otrzymał w tej sprawie interpretację RIO. Gdyby słupy były 

gminne to nie byłoby żadnego problemu. Skarbnik podkreślił, że wybór 
wykonawcy będzie już w tym roku.    

  
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak zwróciła uwagę, że inaczej wygląda 
interpretacja w województwie pomorskim, a inaczej w kujawsko – 

pomorskim.  
 

 Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 4 głosami za.       
 

Ad.I.4. Zmiany w budżecie na 2024 r. 
 
 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 

 
 Radny Jacek Kucharski zapytał o zwiększone środki na ul. Polną                 
w Kamieniu Krajeńskim. 

 
 Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że chodzi o wykup gruntów przy 

ul. Polnej.  
 
 Radny Jacek Kucharski zapytał również jakie komplikacje wystąpiły 

jeżeli chodzi o projekt stadionu miejskiego.  
 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że została wszczęta 

procedura i okazało się, że jest duży problem z działkami, z mapką. Na 
miejscu stadionu jest jedna wielka plama. Musi pojawić się geodeta. Należy 

zrobić porządek z mapą co potrwa zapewne do końca roku. Pani Burmistrz 
poinformowała, że o tej sytuacji wie Pan Prezes LKS „KAMIONKA” oraz 
sportowcy. Niestety procedura tworzenia projektu przedłuży się co najmniej    

o rok. Dlatego też podjęta została decyzja o dofinansowaniu do utworzenia 
dwóch dodatkowych drużyn o co prosił klub LKS „KAMIONKA”. Wniosek jest 
już od około 2 lat. Podkreśliła, że jest dużo osób chętnych do korzystania               

z oferty klubu i właściwie co drugie dziecko uczęszcza na zajęcia. Są to małe 
dzieci, młodzież oraz nowo powstała drużyna seniorów. Pani Burmistrz 

podkreśliła, że jeżeli chodzi o stadion to jest to bardzo ważna sprawa. 
Opóźnienie nie wynika z tego, że zostało zmienione zdanie co do tej 
inwestycji. Jest po prostu problem z mapą i działkami.   
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 Radny Jacek Kucharski zapytał również o kwotę 320 tys. zł na ul. 

Polną czy wynika to z wyceny rzeczoznawcy i czy odwołania nie przyniosą 
odmiennego skutku.  

 
 Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że nie powinny przynieść 
odmiennego skutku, ale trzeba poczekać do samego końca.   

 
 Radny Jacek Kucharski stwierdził, że troszkę „zdrożała” ta ulica.   
 

 Radna Katarzyna Blejder zapytała o projekt na budowę drogi Dąbrowa 
– Płocicz. Zapytała czy chodzi o odcinek od bloków i czy nie był już tam 

kiedyś zrobiony projekt. Zapytała czy prawdą jest, że geodeci byli drugi raz 
wytyczać tę drogę.  
 

 Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 
nie słyszała nic na ten temat. Stwierdziła, że może geodeta był na jakichś 

oględzinach.    
 
 Radna Katarzyna Blejder podkreśliła, że ludzie mają pretensje, że drugi 

raz pieniądze są wyrzucone w błoto. Jeżeli były wytyczone jakieś punkty to 
już powinno to być. Zapytała jak długo jest aktualna mapka. 
 

 Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 
tak długo, aż ktoś czegoś nie zmieni.  

 
 Radna Katarzyna Blejder stwierdziła, że pewnie coś się zmieniło, 
ponieważ ktoś wyorał słupki.  

 
 Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera podkreśliła, że 

jeżeli coś się zmieniło to mapa nie jest już ważna. Przy każdej zmianie mapę 
należy wykonać od nowa.  
 

 Radna Katarzyna Blejder stwierdziła, że jeżeli zmieniło się tylko to, że 
rolnik wyorał to gmina nie powinna płacić za to drugi raz.   
 

 Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera podkreśliła, że nie 
wie czego dotyczyły poprzednie pomiary.   

 
 Radna Katarzyna Blejder stwierdziła, że zapytała o to o co prosili ją 
mieszkańcy Płocicza. Niektórym osobom nie podoba się to, że znowu są 

płacone pieniądze za wytyczenie tej drogi. Podkreśliła, że jeżeli były słupki 
graniczne to nadal powinny być.  
 

 Pani Burmistrz Natalia Marciniak poinformowała, że poczynione 
zostaną starania celem odszukania w tej sprawie jakichś informacji.  

 
 Następnie wywiązała się dyskusja na temat problemu z wyorywaniem 
słupków granicznych.  
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 Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese podkreśliła, że widziała zarządzenie 

wojewody w sprawie Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Jest dużo środków 
na drogi gminne i powiatowe. Zapytała czy gmina będzie aplikować o jakieś 

środki, a jeśli tak to na co.  
 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że chciała ten temat 

poruszyć na sesji, aby wszyscy radni usłyszeli jaka jest sytuacja. 
Poinformowała, że Gmina Kamień Krajeński nie jest gotowa z projektami. 
Podkreśliła, że jest to dla niej bardzo stresująca informacja, ponieważ wie ile 

jest potrzeb. Wiele dróg zgłaszają zarówno radni jak i mieszkańcy. Na chwilę 
obecną gotowe są projekty tylko na 2 drogi: ul. Parkowa w Dąbrówce i około 

200-metrowy odcinek w Dużej Cerkwicy. Pani Burmistrz podkreśliła, że 
chciałaby, aby w przyszłym roku skupić się na projektach. Będą różne 
programy, ale gmina musi być przygotowana z projektami. Pani Burmistrz 

poinformowała również, że otrzymała informację, że jesienią także mają 
pojawić się programy, ale niestety gmina nie jest gotowa z projektami. 

Podkreśliła, że jest niezrozumiała dla niej sytuacja, że projektanci 
otrzymywali informację, że mają czas do końca roku, a przecież to jesienią 
pojawiają się programy i dodatkowe środki na drogi. Robione jest wszystko, 

aby projekty, które są w tej chwili opracowywane były jak najszybciej gotowe.  
 
 Radny Jacek Kucharski zapytał jakie jest finansowanie.  

 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że jest to 80%. 

Podkreśliła, że bardzo ubolewa nad tym, że nie można wrzucić do tego 
funduszu ul. Klasztornej w Zamartem. Są pewne kryteria, które zwiększają 
procent dofinansowania. W związku z tym, że ul. Klasztorna łączy się z drogą 

krajową byłyby dodatkowe punkty i zwiększony byłby procent 
dofinansowania. Pani Burmistrz podkreśliła, że bardzo się starała, ale nie 

uda się tej inwestycji wrzucić do tego funduszu.  
 
 Radny Józef Wróblewski stwierdził, że poprzednicy nie przejmowali się 

tą północną stroną gminy. Zamarte graniczy z gminą Chojnice, a jest tak 
zaniedbane. Zwrócił uwagę na zły stan drogi powiatowej w Zamartem. Radny 
podkreślił, że myślał,  że w tej kadencji ruszą inwestycje, ale chyba się na to 

nie zanosi.   
 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska podkreśliła, że jest to 
dopiero początek kadencji.   
 

 Pani Burmistrz Natalia Marciniak ponownie zwróciła uwagę, że trzeba 
postawić na projekty. Wówczas jak pojawią się programy i dodatkowe 
możliwości finansowe będzie można z tego skorzystać. Trzeba robić wszystko, 

aby opracowana została większa ilość projektów.  
 

 Radny Józef Wróblewski nawiązując do remontowanego odcinka drogi 
w Jerzmionkach zastanawiał się kogo był pomysł, aby zacząć od Jerzmionek 
i od strony Ogorzelin. Podkreślił, że w Zamartem mieszka więcej 

mieszkańców niż w Jerzmionkach. 
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 Radna Katarzyna Blejder odpowiedziała, że w Jerzmionkach ludzie też 

chcą godnie żyć.  
 

 Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że tak zdecydowali 
mieszkańcy Jerzmionek. Chcieli bezpiecznie poruszać się przez wieś. Pani 
Burmistrz dodała, że poruszanie się przez Zamarte jest w miarę bezpieczne.  

 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska zwróciła również 
uwagę na garb znajdujący się przy zjeździe na drogę krajową w Zamartem.  

 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że otrzymała 

informację, że do końca września zostanie to zrobione.  
 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska poinformowała, że 

była świadkiem jak samochód osobowy zahaczył o ten garb, a było to już po 
dolaniu masy asfaltowej.  

 
 Radny Józef Wróblewski stwierdził, że powiat nie powinien dostać nic 
dopóki nie naprawi tej drogi.    

 
 Radny Jacek Kucharski przypomniał, że inwestycja drogowa                  
w pierwszej wersji miała być realizowana na całym odcinku. Były to niestety 

za duże pieniądze.  
 Następnie nawiązał do konieczności opracowywania projektów. 

Podkreślił, że trzeba liczyć siły na zamiary. Nie da nic, że będzie np.                      
10 projektów, a tylko 3 uda się zrealizować. Jeden projekt kosztuje około      
100 tys. zł.   

 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że opracowana zostanie  

mapka dróg w całej gminie, o której mówiła już od lat. Pani Burmistrz 
chciałaby razem z radnymi ustalić co będzie wykonywane i w jakiej 
kolejności.   

 
 Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za. 
      
Ad.I.5. Poparcie petycji w przedmiocie zaplanowania drogi szybkiego 

ruchu przez Pomorze Środkowe. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Pani 

Burmistrz Natalia Marciniak. Poinformowała, że pismem z dnia 9 sierpnia 
2024 r. Pan Zbigniew Jarecki - Prezes Zarządu Kaszubskiego Związku 
Pracodawców w Żukowie zwrócił się do Burmistrza Kamienia Krajeńskiego               

z prośbą o poparcie petycji, która skierowana zostanie do Prezesa Rady 
Ministrów w przedmiocie zaplanowania drogi szybkiego ruchu przez Pomorze 

Środkowe, której treść wraz z mapą zostały załączone do ww. pisma.  
Po zapoznaniu się z treścią petycji oraz mapą, popiera się inicjatywę 

zaplanowania drogi szybkiego ruchu przez Pomorze Środkowe,                             

w szczególności drogi krajowej nr 25 przebiegającej przez teren gminy 
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Kamień Krajeński. Zaplanowanie i podjęcie przez rząd stosownych działań               

w omawianej materii niewątpliwie zmniejszy "białą plamę" komunikacyjną 
tego regionu, ułatwi ruch z północy na południe kraju, a poprzez Bydgoszcz 

połączenie z siecią dróg szybkiego ruchu i autostrad. Bardzo istotna jest 
konieczność poprawy stanu technicznego drogi krajowej nr 25 przebiegającej 
przez powiat sępoleński oraz budowa obwodnic Kamienia Krajeńskiego                    

i Sępólna Krajeńskiego. Potrzeba poprawy komunikacji zgłaszana jest przez 
mieszkańców i przedsiębiorców z terenu gminy i powiatu. Rozbudowana sieć 
dróg, zapewniająca szybką i bezpieczną komunikację stanowi podstawę 

funkcjonowania i rozwoju firm prowadzących swoją działalność również poza 
rynkiem lokalnym. 
  
 Wobec braku dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały jednogłośnie 4 głosami za.    
   
Ad.I.6. Regulamin korzystania z  placów zabaw i siłowni zewnętrznych 

stanowiących własność Gminy Kamień Krajeński.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Kierownik 

Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera. Poinformowała, że zgodnie z art. 
40 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym, organy gminy mogą 
wydawać akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu korzystania                 

z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Do takich obiektów 
należą m.in. place zabaw i siłownie zewnętrzne. Uchwalenie regulaminu 

nałoży na użytkowników obowiązek stosowania określonych norm i zasad 
zachowania. Wprowadzenie regulaminu wyznaczy zasady prawidłowego 
zachowania oraz wskaże sytuacje niepożądane. 
 
 Wobec braku dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały jednogłośnie 4 głosami za.      
 
Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 

 
W przedmiotowym punkcie Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna 

Hałasowska poruszyła sprawę pisma Sołtysa Sołectwa Orzełek. Radni 

przedmiotowe pismo otrzymali za pośrednictwem poczty elektronicznej. 
Sprawa dotyczy poparcia budowy chodnika lub ciągu pieszo – rowerowego 

wzdłuż drogi powiatowej w Orzełku. Odcinek chodnika jest już zrobiony, a na 
kolejny odcinek około 70 metrów zabezpieczone są środki. Chodzi o to, aby 
poprowadzić chodnik do końca miejscowości. Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Anna Hałasowska podkreśliła, że jest to prośba Pana Sołtysa i również jej 
jako Przewodniczącej Rady i radnej z tego okręgu o poparcie budowy 
przedmiotowego chodnika.  

 
Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała czy w Orzełku jest tylko 

fragment chodnika przy cmentarzu. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska odpowiedziała, że 

tak.  
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W przedmiotowych punkcie radna Katarzyna Blejder zwróciła uwagę 

na pracę osób przekładających kostkę brukową w Płociczu. Stwierdziła, że 
jest to „tragedia”.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że zostanie to 

wykonane przed dożynkami.  

Następnie Pani Burmistrz poruszyła temat tzw. porozumienia 
chodnikowego, z którym chciała poczekać do sesji Rady. W dniu dzisiejszym 
kontaktował się w tej sprawie Dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie 

Krajeńskim. Decyzja dotycząca tego, który odcinek będzie realizowany musi 
zostać podjęta jak najszybciej. Do dyspozycji są 3 miejscowości i 3 odcinki: 

Orzełek, Radzim i Mała Cerkwica. W Orzełku będzie mały odcinek, ponieważ 
wchodzi tutaj kanał technologiczny. Z uwagi na koszty będzie to realizowane 
małymi odcinkami.  

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska zapytała czy ten 

kanał technologiczny jest obowiązkowy.  
 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że nie orientuje się             

w tym zakresie, ale Dyrektor Zarządu Drogowego twierdzi, że musi być. 
Podkreśliła, że wymieniła 3 lokalizacje, ponieważ są na nie gotowe projekty. 
Jeżeli chodzi o Małą Cerkwicę to kwota 50 tys. zł powinna wystarczyć. Jeśli 

chodzi o Radzim to nie uda się wykonać całości, ponieważ jest to długi 
odcinek. Jeżeli chodzi o Orzełek to obecnie jest krótki odcinek, który nie 

dociera nawet do pierwszego zabudowania. Mieszkańcy kontynuację 
chodnika mieli obiecaną już dawno temu. Pani Burmistrz podkreśliła, że nie 
chce jednoosobowo podejmować takiej decyzji. Skontaktuje się również                  

z radnymi z poprzednich komisji, ponieważ decyzja musi zostać jak 
najszybciej podjęta. Zapytała radnych jaka jest decyzja, czy iść w kierunku 

chodników rozpoczętych i zakończyć je. Następnie mogłyby być wykonywane 
dłuższe odcinki, które wymagają realizacji etapami.  

 

Zwrócono uwagę, że z uwagi na krótkie odcinki w Radzimiu i Małej 
Cerkwicy ich wykonanie zamknęłoby temat.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała o drogę w Radzimiu. 
Zastanawiała się czy może ze względu na to, że Radzim otrzyma drogę to 

podjąć decyzję o dokończeniu chodnika w Małej Cerkwicy.  
 
Radny Jacek Kucharski stwierdził, że w Radzimiu w takiej sytuacji 

chodnik powinien zostać odpuszczony.  
 
Następnie zaproponowano, aby w Orzełku zebrać środki i zrobić 

dłuższy odcinek.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak poinformowała, że Dyrektor Zarządu 
Drogowego w Sępólnie Krajeńskim twierdzi, że z chodnika w Małej Cerkwicy 
zostaną jeszcze środki. Myślała o tym, aby z pieniędzy, które zostaną zakupić 

materiał na poczet budowy chodnika w Orzełku.    
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Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zwróciła uwagę, że już                       

w poprzedniej kadencji radny z Orzełka narzekał, że ten odcinek chodnika              
w Orzełku to taki odcinek donikąd.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak zaproponowała zamknięcie tematu 

chodnika w Małej Cerkwicy. Następnie byłby Orzełek i realizacja etapami, aż 

zostanie to skończone. Podkreśliła, że jest przeciwnikiem robienia trochę tu, 
trochę tam.  

 

Radna Katarzyna Blejder zwróciła uwagę, że chodnik w Płociczu nie 
został poprawiony we wszystkich miejscach. Są odcinki, na których kostka 

się zapada.  
 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że zapyta czy wrócą 

coś jeszcze na tym chodniku poprawiać. Pozytywnie wypowiedziała się na 
temat współpracy z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. 

Podkreśliła, że reakcja w zasadzie zawsze jest natychmiastowa i można liczyć 
także na doradztwo Dyrektora w różnych sprawach. Doradzał również                   
w sprawie studzienki gminnej. Współpraca jest bardzo dobra. Pani Burmistrz 

podkreśliła jednak, że jeżeli są jakieś uwagi, ponieważ nie zawsze musi być 
idealnie, to prosi o zgłaszanie i wszystko dalej przekaże.  

 

Radny Jacek Kucharski nawiązał do wybudowanego chodnika przy 
drodze powiatowej w kierunku Dąbrowy, który zalewa podczas intensywnych 

opadów. Radny słyszał, że Pani Burmistrz już o tym wie. Zgłoszone zostało to 
również za pośrednictwem radnego powiatowego. Jest tam wstawiana jakaś 
rynienka.     

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że w dniu dzisiejszym jest to 

dokańczane.  
 
Radny Jacek Kucharski poprosił o dopilnowanie tej sprawy, ponieważ 

nie wie czy taka rynienka wystarczy podczas intensywnych opadów. 
Podkreślił, że chodnik wyglądał tragicznie. Oddany został do użytku                       
i nastąpiło jego całkowite zalanie.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak zwróciła uwagę, że chodnik był kilka 

razy poprawiany.  
 
Następnie radny Józef Wróblewski nawiązał do inwestycji budowy 

drogi nad Brzuchowo.  
 
Radny Jacek Kucharski podkreślił, że częstotliwość użytkowania tej 

drogi jest duża.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że ta inwestycja jest już 
realizowana. Poinformowała również, że w tym roku zorganizowane zostanie 
robocze spotkanie nad projektem budżetu na przyszły rok. Podkreśliła, że 

poda również swoją propozycję, ponieważ wpływają wnioski i interpelacje. Na 
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pewno będzie robocze spotkanie z wszystkimi radnymi i ustalanie jakie 

projekty i jakie drogi będą robione.  
 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 
 Radny Jacek Kucharski przekazał sprawę zamontowania progów 

zwalniających na ulicy Strzeleckiej i na drodze nad jezioro Brzuchowo, która 
jeszcze nie powstała. Osobiście nie popiera tych spraw, ale chciał radnych               
o nich poinformować.   

 Druga sprawa zgłoszona przez radnego to zachwaszczenie przy                    
2 posesjach na osiedlu nad jeziorem Mochel. Obok mieszkańca, który zwrócił 

się do radnego znajdują się 2 działki bardzo zachwaszczone. Właściciele nie 
chcą tego usunąć. Radny nie chciałby, aby już na początku gmina 
wystosowywała pisma. Zapytał jak interweniuje gmina w takich sytuacjach.  

 
 Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese podkreśliła, że taka sytuacja jest 

również w Dąbrówce. Właściciele nie mieszkają na miejscu, a działka jest 
bardzo zachwaszczona. Znajduje się to przy zbiegu ulic co utrudnia 
widoczność. Rosną tam również wysokie drzewa, które zagrażają 

bezpieczeństwu.  
 
 Radny Jacek Kucharski poinformował, że przekazał osobie, która 

zwróciła się do niego z tym problemem, aby skontaktowała się w tej sprawie              
z właścicielem. Nie otrzymał jeszcze informacji czy był odzew w tej sprawie.  

 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że można zwrócić się                
z prośbą o uporządkowanie terenu argumentując to tym, że wpływa to 

niekorzystnie na wizerunek i estetykę tego miejsca.  
 

 Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera zwróciła się do 
radnego z prośbą o wykonanie jakiegoś zdjęcia lub wskazanie punktu 
orientacyjnego, aby można było zlokalizować tę nieruchomość na mapie.  

 
 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Kamień Krajeński, dnia 21 sierpnia 2024 r.   
 
 

  
Przewodnicząca Komisji                                                                   

/-/ Ewa Wiese 


